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Over het vervolgproces 

De stappen die we de komende tijd nemen zijn: 

- Wij voeren de komende tijd keukentafelgesprekken met uw buren aan de Vorst, 

Heringsweg, Brede Heide, en de Bocht.  

- Daarna zullen wij een inrichtingsplan laten opstellen door een landschapsbureau, 

waarin provinciale en gemeentelijke kaders, maar ook uw wensen en ideeën zoveel 

mogelijk verwerkt zijn. 

- In oktober nodigen wij u en uw buren uit voor een buurtbijeenkomst om het 

inrichtingsplan te bespreken en om het verdere proces uit te leggen. 

 

In grote lijnen verwachten we dat we in november de vergunning voor het zonnepark zullen 

aanvragen. Novar begint pas met de bouw van het zonnepark als de financiering met de 

bank rond is en als er een netaansluiting is om de stroom kwijt te kunnen. Dit hele traject kan 

enkele jaren duren. 

 

 

 

 

 

 

In het kader van de omgevingswet, wordt dit verslag ter goedkeuring aan jullie toegestuurd 

en later ter kennisgeving geanonimiseerd meegestuurd aan de gemeente. 
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Over het vervolgproces 

De stappen die we de komende tijd nemen zijn: 

- Wij voeren de komende tijd keukentafelgesprekken met jullie buren aan de Vorst, 

Heringsweg, Brede Heide, en de Bocht.  

- Daarna zullen wij een inrichtingsplan laten opstellen door een landschapsbureau, 

waarin provinciale en gemeentelijke kaders, maar ook jullie wensen en ideeën zoveel 
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In grote lijnen verwachten we dat wij in november/december de vergunning voor het 

zonnepark zullen aanvragen. Novar begint pas met de bouw van het zonnepark als de 

financiering met de bank rond is en als er een netaansluiting is om de stroom kwijt te kunnen. 

Dit hele traject kan enkele jaren duren. 

 

 

 

 

 

 

 

In het kader van de omgevingswet, wordt dit verslag ter goedkeuring aan jullie toegestuurd 

en later ter kennisgeving meegestuurd aan de gemeente. 











   
 

-  Jullie zien graag een vergoedingsvoorstel voor alle tijd en energie die jullie moeten stoppen in 

de zonnepark ontwikkeling van de Vorst. Deze tijd kunnen jullie niet aan jullie werk besteden.  

- Dat jullie collectief met de omwonende en belanghebbenden samen zullen gaan werken tbv 

maximaal uitstel maar liever het definitief terugtrekken van de park ontwikkeling op deze locatie.  

- Dat planschade verhaald zal worden.  

 

Afspraken die gemaakt zijn  

We hebben met elkaar de volgende afspraken gemaakt:  

- Dat wij open en transparant met jullie communiceren over het project;  

- Dat jullie een verslag ontvangen van dit gesprek en daar aanvullingen en opmerkingen op 

kunnen geven;  

- Dat jullie een uitnodiging van ons ontvangen voor een buurtbijeenkomst, waarin we 

gezamenlijk met de buurt verder praten en nadenken over o.a. de inrichting van het plan.  

- Dat wij voorafgaand aan deze bijeenkomst het plan toesturen, zodat jullie je kunnen 

voorbereiden op de buurtbijeenkomst. 

- Dat wij alle belangrijke updates rondom het proces met jullie zullen delen; dit zullen wij via de 

mail doen.  

 

Over het vervolgproces  

De stappen die we de komende tijd nemen zijn:  

- Wij hebben met de meeste van jullie buren aan de Vorst, Heringsweg, Brede Heide, en de Bocht 

gesproken.  

- Wij gaan nu een inrichtingsplan laten opstellen door een landschapsbureau, waarin o.a. 

provinciale en gemeentelijke kaders, maar ook jullie wensen en ideeën zoveel mogelijk verwerkt 

zijn.  

- Wij sturen jullie binnenkort een uitnodiging voor een buurtbijeenkomst om het inrichtingsplan 

te bespreken en om het verdere proces uit te leggen.  

In grote lijnen verwachten we dat wij in november/december de vergunning voor het zonnepark 

zullen aanvragen. Novar begint pas met de bouw van het zonnepark als de financiering met de 

bank rond is en als er een netaansluiting is om de stroom kwijt te kunnen. Dit hele traject kan 

enkele jaren duren.  

In het kader van de omgevingswet, wordt dit verslag ter goedkeuring aan jullie toegestuurd en 

later ter kennisgeving meegestuurd aan de gemeente. 
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veel vasthoudt aan oud beleid ipv te kijken wat werkelijk nodig is en/of goed is voor 

de Boxelse gemeenschap. 

 

Afspraken die gemaakt zijn 

We hebben met elkaar de volgende afspraken gemaakt: 

- Dat je een verslag ontvangt van ons gesprek en daar nog aanvullingen of 

opmerkingen kan geven; 

- Dat wij uitzoeken of wij een voorbeeldrapport planschade van een ander project met 

je kunnen delen. 

- Dat we de aanstaande buurtbijeenkomst op 12 november een kwartiertje later 

plannen, zodat jij hopelijk tijdig aan kunt sluiten. 

- Dat je voor de buurtbijeenkomst het landschappelijke inpassingsplan van ons 

ontvangt; 

- Dat je altijd contact met ons kan opnemen. 

 

Over het vervolgproces 

De stappen die we de komende tijd nemen zijn: 

- Wij hebben de afgelopen tijd keukentafelgesprekken gevoerd met buren aan de 

Vorst, Heringsweg, Brede Heide, en de Bocht.  

- wij hebben nu de opdracht gegeven aan landschapsbureau BRO om een 

inrichtingsplan op te stellen, waarin provinciale en gemeentelijke kaders, maar ook 

jullie wensen en ideeën zoveel mogelijk verwerkt zijn. 

- Jullie en jullie buren hebben een uitnodiging ontvangen voor een buurtbijeenkomst 

op 12 november 2024 om het inrichtingsplan te bespreken en om het verdere 

proces uit te leggen. 

 

In grote lijnen verwachten we dat we november/december de vergunning voor het 

zonnepark zullen aanvragen. Novar begint pas met de bouw van het zonnepark als de 

financiering met de bank rond is en als er een netaansluiting is om de stroom kwijt te kunnen. 

Dit hele traject kan enkele jaren duren. 
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Presentatie en 
bespreking van het 

inrichtingsplan







> Locatie De Vorst als 2e voorkeurslocatie 
vanuit gemeente Boxtel, maar 
landschappelijke inpassing uit 
principeverzoek was onvoldoende











Terugkoppeling keukentafelgesprekken 
landschappelijke inpassing

Zichtbeperking door groenstroken

• Wens voor brede en goed onderhouden groenstroken rond de 
panelen om het zicht op het zonnepark te beperken.

• Wens dat de beplanting volwassen is en dat er grotere bomen en 
struiken worden aangeplant.

• Vraag om voorafgaand aan de aanleg van de panelen al het groen 
te plaatsen zodat het voldoende volgroeid is.

Biodiversiteit

• Zorgen over de impact van het zonnepark op de biodiversiteit en 
de vraag om voldoende open ruimte tussen de panelen om de 
groei van flora en fauna te bevorderen.

• Behoud van leefgebieden voor wild zoals reeën, hazen en vogels.

Geluidshinder

• Zorgen over geluidshinder, met name in verband met eventuele 
batterijen en omvormers.

• Verzoek om geen gemotoriseerde of elektrische maaimachines te 
gebruiken, maar bijvoorbeeld schapen in te zetten voor het beheer.

Watermanagement

• Suggestie om de bestaande sloot langs de Vorst te verbreden en 
het waterbeheer te verbeteren door bijvoorbeeld een blusvijver aan 
te leggen.

Infrastructuur en verkeer

• Wens dat de ingang, transformatorhuizen, batterijopstelling en 
aanrijroute aan de noordzijde van het projectgebied komen, niet 
aan de Vorst.

• Geen wandelpaden rondom het zonnepark, om de rust in de 
omgeving te behouden.

Schittering van de panelen

• Zorgen over schittering van de zonnepanelen, vooral voor 
omwonenden met dieren zoals paarden.

Planning en fasering

• Wens voor inspraak in de planning van de bouwfase en dat 
bewoners op de hoogte worden gehouden van belangrijke 
updates.













houtwal

Plas-dras

struweelhaag Plasdras zone



BESS Bontepolder

17
MWp zon

5/10
MW /MWh



Geluid Batterij

Wat voor geluid produceren de omvormers en 
eventuele batterijen, en hoe ver draagt dat 
geluid? 

— 150 m: 25 dB(A) 
300 m: 15-18 dB(A)

— Metingen bij onze eigen gerealiseerde 
batterijen.

— Bij volledig open ruimte, geen rekening 
houdend met geluidsabsorptie van 
omgeving (bomen, groenstrook, aardwal, 
etc.). 

DECIBEL GELUID VOORBEELD

10 Bijna onhoorbaar Vallend blad

20 Hoorbaar Geluid van 
boombladeren

30 Zeer stil Fluisteren

40 Woonkamer, 
rustige klaslokaal

50 Beperkt geluid Koelkast die werkt, 
voorbijrijdende 
auto

Bron: alpine.nl

https://www.alpine.nl/blogs/advies/5-geluidsniveaus-in-decibel


Input, vragen en 
discussie over het 

inrichtingsplan



Financiële participatie



Participatiemogelijkheden



In project de Vorst heeft Novar een bedrag van ongeveer €30.000,- gereserveerd voor een omwonendenregeling. Dit geld is 
bedoeld om bewoners die dicht bij het zonneveld wonen eenmalig tegemoet te komen voor ervaren overlast (dit is niet 
hetzelfde als wordt verstaan onder ‘planschade’ >> tegenwoordig ‘nadeelcompensatie’)

 Dit kan op verschillende manieren ingezet worden. Bewoners kunnen hier zelf met elkaar een keuze in maken.

1. Dit kan individueel, waarbij het bedrag verdeeld wordt (bijvoorbeeld naar rato van afstand van de gevel van het woonhuis 
tot de panelen). Enkele voorbeelden:

• Bijdrage voor verduurzaming eigen woning;
• Gebruiken voor extra beplanting in eigen voortuin;
• Vergoeding voor tijd en energie die erin is gestoken;
• Uitkeren in obligaties via zonhub.nl (bij voldoende animo);
• In de vorm van energiekortingen (bij afnemen energie via de leverancier waar het zonnepark een contract mee 

afsluit);

2. Dit kan collectief, waarbij één bedrag wordt uitgekeerd of ingezet voor een bepaald doel. Enkele voorbeelden:

• In de vorm van extra investeringen in het zonnepark waar de businesscase niet in voorziet (zoals hogere beplanting 
bij aanplant);

• Een buurtvoorziening;
• Een andere bestemming die bewoners gezamenlijk kiezen.

Omwonendenregeling project de Vorst



Vragen en discussie over 
omwonendenregeling



Bedankt!







































Wij onderzoeken of het mogelijk is om langs de Vorst camera's van 2m hoog (op de 
hekken) te plaatsen. Als dat niet kan, beslist Novar over een camera opstelling die naar 
ons inzicht de minste impact heeft voor omwonenden. 

>> Wij hebben hier ondertussen navraag naar gedaan: camera’s op 2m hoog zijn geen 
mogelijkheid, omdat deze te makkelijk uit te schakelen zijn vanaf de grond. Wij zullen dus 
een cameraopstelling toepassen met camera’s van 4 of 6m, waarvan wij verwachten dat 
deze de minste impact voor alle omwonenden heeft. 

 

Vragen & antwoorden over camera beveiliging: 

• Hoelang worden beelden bewaard? 

>> Dit antwoord houden jullie nog van ons te goed. 

• Hoe wordt er met onze privacy om gegaan in relatie tot de camera’s? 

-Wij/Bauwatch zijn verplicht om ons aan de AVG wetgeving te houden. Dit 
betekent dat er geen publieke terreinen gefilmd mogen worden. We filmen dus 
alleen de grond die we pachten. 

• Welk bereik hebben de camera's over de straat? 

-Geen. Alleen eigen terrein wordt gefilmd. 1m langs het hekwerk wordt gefilmd, 
maar dit valt op eigen terrein. Verder wordt alleen gebruik gemaakt van 
thermische camera’s, dus van gezichtsherkenning is geen sprake. 

• Kunnen de camera's gedeeltelijk afgedekt worden om te voorkomen dat de 
camera's alles van de straat De Vorst registreren? 

-Ja, ivm privacy wordt alles vanaf 1m buiten het hekwerk geblurd (zie afbeelding 1 
hieronder voor een voorbeeld). 

• Zijn de camera's (automatisch)draaibaar? Dus kunnen ze iemand die verkeerd wil 
volgen?  

-Ze staan statisch één kant opgericht, en draaien niet mee met beweging oid. 

• -Kunnen de camera's inzoomen op situaties? 

 Detectie is tot max 200m. Geen automatische zoom oid. Alles wat buiten 1m van 
het hekwerk valt wordt geblurd ingesteld. 

• Komt er een licht en geluid alarm op de masten bij calamiteiten? (dus als er 
iemand bv koper wil stelen).  
Licht niet, geluid is optioneel. Gezien de mogelijke impact op de omgeving zullen 
wij de camera’s zonder geluid instellen.  

• Hoe hoog worden de masten?  

De masten zijn 4m of 6m (en afhankelijk van de hoogte een ander bereik).  

• Welke kleur hebben de masten?  
We kunnen kiezen uit 12 verschillende kleuren. We zullen kiezen voor sobere 
kleuren, zoals donkergroen of mosgroen. 

 



3.A. Waterhuishouding in het plangebied 

In de legger van het waterschap is de dwarssloot waar Novar voornemens is de panelen 
overheen te bouwen een C-watergang, zonder belangrijke functie voor de waterafvoer. 
Jullie geven aan dat dit in de praktijk de belangrijkste afwatering van de oost- naar de 
westkant van het perceel is. Deze watergang is middels duikers verbonden met de B-
watergang aan de westkant, en met de sloot langs de Vorst. Onder de straat van de Vorst 
ligt schijnbaar ook een duiker die de sloten aan jullie zijde verbindt met de sloten op het 
perceel. 

Jullie hebben zorgen over hoge grondwaterstand rond jullie tuinen en woningen als deze 
sloot niet meer voor (goede) afwatering zorgt. 

Om deze afwateringsfunctie te blijven behouden is het belangrijk dat deze sloot goed 
onderhouden wordt. Als er panelen overheen geplaatst worden is het niet mogelijk om 
deze sloot goed genoeg te onderhouden. 

We hebben hierover het volgende afgesproken: 

Novar gaat nogmaals intern kijken hoe het onderhoud van deze sloot onder de panelen nu 
beoogd is en wij zullen erop aandringen dat deze sloot goed onderhouden moet worden 
en zijn functie moet behouden. Ook wachten wij de overige externe adviezen hierover af. 
Indien nodig onderzoeken wij de mogelijkheden om deze sloot vrij te houden van panelen. 

>> Wij hebben ondertussen ook van het WUBBB hierover advies ontvangen. Intern is de 
noodzaak duidelijk dat we deze watergang vrij moeten houden van panelen, zodat hier 
goed onderhoud gepleegd kan worden en de sloot zijn functie kan behouden. Wij zullen 
hiervoor dus aanpassingen gaan doen. 

3.B. Onderhoud van de B-watergangen langs het plangebied (=ook onderhoudsstrook 
voor struweel) 

Onderhoud van de B-watergangen langs het plangebied wordt om-en-om door de 
aanliggende grondeigenaren gedaan. Op dit moment heeft Novar hiervoor 1m 
vrijgehouden in de tekening langs de sloten. Jullie geven aan dat dit veel te weinig is om 
goed onderhoud uit te kunnen voeren.  In het advies van het waterschap wordt ook 
betwijfeld of 1m voldoende is om goed onderhoud uit te kunnen voeren. 

We hebben hierover afgesproken: 

Novar gaat nogmaals intern in gesprek over de benodigde breedte van de 
onderhoudsstrook. Ook wachten wij de overige externe adviezen hierover af. Indien nodig 
wordt de onderhoudsstrook aangepast. 

>> Naast jullie advies en dat van het waterschap, heeft het WUBBB ook advies gegeven 
over dit onderwerp. Ook intern bij Novar is de situatie nu duidelijk en wordt de noodzaak 
gezien om een bredere onderhoudsstrook vrij te houden. Wij zullen hiervoor dus 
aanpassingen gaan doen. 

4. Flora & Fauna 

Jullie hebben jullie zorgen geuit over de minimale beschrijvingen van de aangetroffen flora 
en fauna in het gebied in de Quickscan die is gedaan. Er zijn zorgen over het leefgebied 



van de dassen die in de omgeving leven, over de ruimte voor reeën die regelmatig in het 
plangebied gezien worden, en over het welzijn van vleermuizen en zwaluwen. 

Wij hebben uitgelegd dat er nader onderzoek wordt verricht naar de flora&fauna in het 
gebied. N.a.v. de brief van de Stichting Das, en na advies van de gemeente wordt er in 
ieder geval nader onderzoek naar de das gedaan worden. Ook is er aanvullend onderzoek 
uitgezet naar andere rode lijst soorten. Dit zal mogelijk als voorwaarde door de provincie 
worden gegeven. Als hier meer over bekend is, zullen we dit met jullie delen. 

 

5. Overige punten 

-We hebben toegelicht dat er nog geen duidelijkheid is over het stukje grond van de 
gemeente en over het doortrekken van de grondwal + begroeiing over deze grond. We 
hebben uitgelegd dat we een vergunningsaanvraag indienen waarbij de landschappelijke 
inpassing geheel binnen ons plangebied valt (en dus in een knikje loopt). 

Enkelen van jullie hebben aangegeven dat jullie willen dat het korte stukje dat haaks op 
de Vorst staat ook een grondwal wordt, ipv alleen struweel. Zo staat dat nu niet in het 
ontwerp en in de vergunningsaanvraag. 

Wij hebben afgesproken dat wij intern uitzoeken waarom dit nu niet als grondwal is 
opgenomen in het ontwerp. 

>> Wij hebben hier ondertussen helderheid over: De grondwal die noord-zuid loopt en de 
struweelhaag die oost-west loopt zijn twee verschillende structuren in het landschap. 
Voor goedkeuring van gemeente en provincie is het van belang dat de kwaliteit van de 
landschappelijke structuren behouden blijven of verbeterd worden. Om die reden zullen 
wij hier helaas geen aanpassing aan doen. Daarnaast loopt er een leidingentracé van 
Tennet waarover geen grondwal aangelegd mag worden.  Als er geen andere externe 
adviezen over de grondwal komen, zullen wij dit niet wijzigen in het ontwerp voor 
vergunningsaanvraag. 

Wel zullen wij, ook na eventuele vergunningverlening, met de gemeente in gesprek blijven 
om de grondwal met struweel door te laten lopen over het stukje grond van de gemeente. 

 

 
Afbeelding 1. Voorbeeld zonnepark met warmtecamera die buiten het hekwerk geblurd is. 


